



Completed Projects / Projets terminés

New Standards – New Editions – Special Publications

CAN/CSA-ISO 14001:04, 2nd edition

Environmental Management Systems—Requirements with Guidance for Use

(Adopted ISO 14001:2004, second edition, without modification)..... \$90

This standard specifies requirements for an environmental management system to enable an organization to develop and implement a policy and objectives that take into account legal requirements and other requirements to which the organization subscribes, and information about significant environmental aspects. It applies to those environmental aspects that the organization identifies as those that it can control and those that it can influence. The standard does not state specific environmental performance criteria.

All the requirements in this standard are intended to be incorporated into any environmental management system. The extent of the application depends on factors such as the following:

- environmental policy of the organization
- the nature of its activities, products and services
- the location where and the conditions in which it functions.

This standard also provides informative guidance on its use.

CAN/CSA-ISO 14004:04, 2nd edition

Environmental Management Systems—General Guidelines on Principles,

Systems and Support Techniques (Adopted ISO 14004:2004, second edition,

without modification) \$120

This standard provides guidance on the establishment, implementation, maintenance and improvement of an environmental management system and its coordination with other management systems.

The guidelines in this standard apply to any organization, regardless of its size, type, location or level of maturity.

PLUS 14000, 2nd edition

The ISO 14000 Essentials—A Practical Guide to Implementing

the ISO 14000 Standards \$80

The objective of this handbook is to provide environmental management practitioners with a concise, user-friendly guide for understanding and implementing ISO 14001:2004, *Environmental Management Systems—Requirements with Guidance for Use*.



Nouvelles normes – Nouvelles éditions – Publications spéciales publiées en français

CAN/CSA-ISO 14001:04, 2^e édition

Systèmes de management environnemental—Exigences et lignes directrices pour son utilisation (norme ISO 14001:2004, deuxième édition, adoptée sans modification) 90 \$

Cette norme spécifie les exigences relatives à un système de management environnemental permettant à un organisme de développer et de mettre en œuvre une politique et des objectifs, qui prennent en compte les exigences légales et les autres exigences auxquelles l'organisme a souscrit et les informations relatives aux aspects environnementaux significatifs. Elle s'applique aux aspects environnementaux que l'organisme a identifiés comme étant ceux qu'il a les moyens de maîtriser et ceux sur lesquels il a les moyens d'avoir une influence. Elle n'instaure pas en elle-même de critères spécifiques de performance environnementale.

Toutes les exigences de la norme sont destinées à être intégrées dans n'importe quel système de management environnemental. Le degré d'application dépend de divers facteurs, tels que la politique environnementale de l'organisme, la nature de ses activités, produits et services, et sa localisation et les conditions dans lesquelles il fonctionne. Cette norme fournit également des lignes directrices informatives pour son utilisation.

CAN/CSA-ISO 14004:04, 2^e édition

Systèmes de management environnemental—Lignes directrices générales concernant les principes, les systèmes et les techniques de mise en œuvre (norme ISO 14004:2004, deuxième édition, adoptée sans modification) 120 \$

Cette norme donne des lignes directrices concernant l'établissement, la mise en œuvre, la mise à jour et l'amélioration d'un système de management environnemental, en indiquant comment le coordonner aux autres systèmes de management existants.

Ces lignes directrices sont applicables à tout organisme, indépendamment de sa taille, de sa localisation, de sa nature ou de son niveau de maturité.

Reaffirmed Standards

CAN/CSA-ISO 14020-99 (R2005)

Environmental Labels and Declarations—General Principles
(Adopted ISO 14020:1998, 1st edition)

CAN/CSA-ISO 14042-00 (R2005)

Environmental Management—Life Cycle Assessment—Life Cycle Impact Assessment
(Adopted ISO 14042:2000, 1st edition)

CAN/CSA-ISO 14043-00 (R2005)

Environmental Management—Life Cycle Assessment—Life Cycle Interpretation
(Adopted ISO 14043:2000, 1st edition)